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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Proszê o udzielenie informacji w sprawie planowanych przez Ministerstwo Zdrowia dzia³añ maj¹cych
na celu rozwi¹zanie trudnej sytuacji, w jakiej znalaz³y siê podkarpackie szpitale.

Problematyka trudnej sytuacji szpitali poruszona zosta³a przez przedstawicieli powiatu sanockiego,
którzy zwrócili siê do mnie w tej sprawie. Jednak¿e problem ten dotyka nie tyko tego powiatu, ale rów-
nie¿ obszaru ca³ego województwa podkarpackiego.

Sytuacja w podkarpackich szpitalach jest bardzo trudna ze wzglêdu na brak systemowego rozwi¹za-
nia problemów finansowania œwiadczeñ medycznych. Niew³aœciwe rozdysponowywanie œrodków na
œwiadczenia realizowane w podkarpackich szpitalach spowodowa³o koniecznoœæ ograniczania dostêpu
do œwiadczeñ medycznych dla mieszkañców województwa. Szpitale nie otrzyma³y œrodków na niezbêd-
ne zabiegi, w wiêkszoœci ratuj¹ce ¿ycie. Obecnie istnieje koniecznoœæ podjêcia dzia³añ maj¹cych na celu
zwiêkszenie liczby kontraktów na leczenie szpitalne, co zapewnia³oby osobom powa¿nie chorym mo¿li-
woœæ opieki na niezbêdnym poziomie.

Niezwykle istotne jest to, ¿e podkarpackie placówki s³u¿by zdrowia maj¹ zbyt ograniczone kontrakty
na œwiadczenia zdrowotne finansowane z Narodowego Funduszu Zdrowia. Nagminnie pojawia siê pro-
blem tak zwanych nadwykonañ us³ug medycznych, które nie s¹ w pe³ni finansowane ze œrodków publicz-
nych. Nale¿y zauwa¿yæ, ¿e najczêœciej s¹ to us³ugi ratuj¹ce ¿ycie pacjentów lub wynikaj¹ce z koniecznoœci
niezw³ocznego podjêcia procesu leczenia, albowiem opóŸnienia w tym zakresie sprawiaj¹, ¿e póŸniejsze le-
czenie jest nieskuteczne i nie mo¿e przynieœæ po¿¹danych skutków. Taka sytuacja powoduje, ¿e podkar-
packie jednostki s³u¿by zdrowia zmuszone s¹ dochodziæ nale¿nych im roszczeñ na drodze postêpowania
s¹dowego. Sytuacja ta winna ulec natychmiastowej zmianie, poniewa¿ z regu³y podjêcie leczenia pacjen-
tów, mimo ¿e stanowi tak zwane nadwykonanie us³ugi, jest w pe³ni uzasadnione.

Opieka zdrowotna to problem nie tylko dyrektorów szpitali i samorz¹dów, ale przede wszystkim re-
sortu zdrowia, dlatego wymaga wysi³ku i aktywnoœci ze strony ministerstwa.

Problem finansowania nie zosta³ definitywnie rozwi¹zany i nie mo¿na przerzucaæ odpowiedzialnoœci
na samorz¹dy i dyrektorów szpitali, zani¿anie kontraktów zmusza bowiem szpitale do ograniczania licz-
by œwiadczonych us³ug, co w konsekwencji mo¿e doprowadziæ do upadku wielu placówek. Powinno siê
chroniæ istniej¹ce placówki, bo reaktywowanie ich po upadku bêdzie o wiele kosztowniejsze.

Maj¹c na uwadze trudn¹ sytuacjê szpitali, zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o udzielenie odpo-
wiedzi na pytanie, czy resort zdrowia zamierza wspomóc podkarpackie szpitale w trudnej sytuacji fi-
nansowej, oraz czy przewidywane s¹ jakieœ rozwi¹zania maj¹ce na celu poprawê sytuacji finansowania
szpitali na przysz³oœæ.

Proszê ponadto o informacje, czy us³ugi nieobjête kontraktem bêd¹ w pe³ni finansowane – z uwagi na
ich koniecznoœæ – i w jakim terminie nast¹pi wyrównanie nale¿noœci z tego tytu³u na rzecz szpitali.
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